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У студэнтаў ѐсць 

пытанні 
20 красавіка адбылася 

традыцыйная сустрэча рэк-

тарата са старастамі ака-

дэмічных груп 

стар. 3 

Біѐлагам прысвя-

чаецца 
Падрабязны рэпартаж 

студэнткі біялагічнага фа-

культэта К. Басалай з прад-

метнага тыдню на яе фа-

культэце знойдзеце на 

стар. 4 

Быць шчаслівай 
Працягваем рубрыку 

«Праз адлегласць гадоў». 

На гэты раз мы пагутарылі 

з ветэранам Вялікай Ай-

чыннай вайны Лідзіяй Яфі-

маўнай Нямцовай  

стар. 5 

Люблю напружаны 

рытм 
Інтэрв'ю з выпускніком 

педагагічнага факультэта 

Алегам Клуніным чытайце 

на 

стар. 6 

На свае вочы 
На юрыдычным факуль-

тэце прайшла першая га-

радская алімпіяда па ас-

новах прававых ведаў  
стар. 7 

Усѐ паспяваць 
стар. 8 

   Дарагія ветэ-

ран ы Вялік ай 

А й ч ы н н а й 

вайны!  

    П а в а ж а н ы я 

выкладчыкі, су-

працоўнікі і сту-

дэнты універсі-

тэта! 

   Прыміце сар-

дэчныя вінша-

ванні з 65-год-

дзем Перамогі ў 

В я л і к а й  А й -

чыннай вайне! 

    Мы ўшаноўва-

ем тых, хто на 

франтах вайны, 

у глыбокім тыле 

адстаяў волю і 

незалежнасць Радзімы, атрымаў доўгачаканую Перамогу над 

фашызмам. Зямны паклон вам, ветэраны-франтавікі і працаў-

нікі тылу, за вашую веру ў Перамогу, за вашую самаадданую 

працу, за любоў да Радзімы. 

Мы аддаем даніну павагі і выказваем сардэчную ўдзячнасць ве-

тэранам і ўсім, хто прынес Перамогу нашаму народу. 

Жадаем вам міру, дабрабыту, светлых надзей, упэўненасці ў 

заўтрашнім дні і добрага здароўя! 

Рэктарат, 

прафкамы работнікаў і студэнтаў, 

Савет ветэранаў 

Ветэран Вялікай Айчыннай вайны А.С. Завальнѐў і дэкан  

юрыдычнага факультэта А.М. Грыгаровіч.Фота з архіву 
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20 апреля состоялась традиционная 

встреча ректората со старостами академиче-

ских групп. Студенты получили возмож-

ность узнать ответы на наиболее волную-

щие вопросы.  

Из года в год звучит болезненный для сту-

дентов-платников вопрос о при-

чинах из-

м е н е н и я 

стоимости 

обучения. 

Как пояснил первый проректор К.К. Красов-

ский, стоимость обучения в первую очередь 

привязана к тарифной ставке 1-го разряда, от 

которой зависит заработная 

плата профессорско-препода-

вательского состава и работни-

ков вспомогательных служб. 

Также существенную составляющую стоимо-

сти обучения формируют тарифы на электро-

энергию, водоснабжение, отопление. 

Звучали вопросы, касающиеся размера сти-

пендии. Она определяется в соответствии с 

установленными коэффициентами от 1.0 до 1.6 

в зависимости от среднего балла за сессию, а 

не от факультета, как показалось задающим 

вопрос студентам. Для специальностей научно-

го профиля коэффициенты следующие: 1.0, 1.2, 

1 . 4 ,  1 . 6 ; для гуманитарных и педагоги-

ческих – 1.0, 1.1, 1.3, 1.5. В 

настоящий момент базовая 

стипендия составляет 102 539 

бел. руб. 

Всѐ большую популярность у студентов 

приобретает т.н. «второе высшее образование». 

Ряд студентов не могут дождаться 4-го курса, 

чтобы получать дополнительное образование, в 

связи с чем и поинтересовались: можно ли его 

получить,  начиная с 3-го? Как заверила 

проректор по учебной работе А.Н. Сендер, это 

вполне возможно. Но потенциальный «студент 

в квадрате» должен иметь в зачѐтке баллы по 

профильным дисциплинам не ниже «7». 

Студентов юридического факультета инте-

ресует возможность обучения в 1-ю смену. 

Объективной возможности для этого нет, по-

скольку все аудитории используются в первой 

половине дня на 100%. 

Вопросы, на которые отвечала Л.А. Годуй-

ко, в основном касались заселения в общежи-

тие. По словам проректора по воспитательной 

и социальной работе, на данный момент уни-

верситет может обеспечить жильѐм лишь 38% 

иногородних студентов. Существует 3 очереди: 

внеочередного заселения, первоочередного 

заселения и общая очередь. Если вы относи-

тесь к последней категории, то результатив-

ность заселения в общежитие во многом зави-

сит от того, когда вы подали заявление и пре-

доставили полный пакет необходимых доку-

ментов.  

Проректор по административно-хозяй-

ственной работе С.В. Климук успокоил жиль-

цов общежития № 4, что ремонт душевых ка-

бин там всѐ-таки планируется, но летом, когда 

ремонтники не будут создавать для проживаю-

щих некомфортные условия.  

Множество вопросов о делах материальных 

и не только пришлось на долю ректора. По 

словам самого М.Э. Чесновского, ни один из 

них руководство не огорчил, ведь это свиде-

тельствует об активной жизненной позиции 

тех, кто их задаѐт. 

А. Сидоровиж 

(географижеский факулитет) 

НАШЫ  
НАВІНЫ 
 

20 красавіка адбыўся 

адзіны дзень інфарма-

вання «Павышэнне 

якасці жыцця ў Год 

якасці». Дакладчыкамі 

былі дырэктар ААТ 

« Х а р ч т а в а р ы » 

М.М. Козіч і начальнік 

Брэсцкай чырвана-

сцяжнай групы імя 

Ф.Э. Дзяржынскага 

палкоўнік С.А. Бры-

таў.  

На дні інфармавання 

прысутнічала такса-

ма намеснік началь-

ніка аддзела кансуль-

тацый Міністэрства 

па падатках і зборах 

(МПЗ) па Ленінскім 

раѐне г.  Брэста 

А.А. Тараданава, якая 

расказала аб працэду-

ры ўплаты падатку за 

рэпетытарскую дзей-

насць. 

●    ●    ● 
15 красавіка прай-

шла сустрэча рэкта-

рата з замежнымі на-

вучэнцамі універсі-

тэта.  

●    ●    ● 
16 красавіка на геа-

графічным факультэ-

це пад эгідай кафедры 

культуралогіі прай-

шла студэнцкая сесія 

«Культура і гуманіза-

цыя» ў межах між-

народнай навуко -

ва-практычнай кан-

ферэнцыі «Культура 

правядзення вольнага 

часу моладзі: прабле-

мы і перспектывы». 

Студэнты прачы-

талі даклады пра са-

цыяльна-эканамічны і 

гісторыка-культурны 

патэнцыял горада 

Брэста, а студэнтка 

Белгарадскага дзяр-

жаўнага універсітэта 

расказала пра развіццѐ 

фізкультурнага руху ў 

сваім універсітэце і 

рэгіѐне. 

ДЫЯЛОГ 

НАШЫ НАВІНЫ 
 

З 11 па 16 красавіка Савет ве-

тэранаў г. Брэста сумесна з міжна-

родным благачынным фондам «Ахова 

Неўскага плацдарму» г. Санкт-Пе-

цярбурга арганізавалі акцыю, прымер-

каваную да 65-годдзя Перамогі, «Расія 

і Беларусь – адзіная гісторыя і адзі-

ная будучыня». У ѐй прынялі ўдзел ве-

тэраны Вялікай Айчыннай вайны, 

прадстаўнікі Брэсцкага гарвыканка-

ма і гаркама БРСМ. 

У Пецярбургу дэлегацыя наведала 

такія памятныя месцы, як плацдарм 

«Неўскі пятачок», Піскароўскія ме-

марыяльныя могілкі, «Дарогу жыц-

ця» і інш. 

За актыўны ўдзел у правядзенні 

акцыі камандзіру моладзевага атрада 

аховы правапарадку універсітэта 

А. Лесаку (юрыдычны факультэт) 

уручаны медаль «Перамога ў Вялікай 

Айчыннай вайне» фонду «Ахова Неў-

скага плацдарму». Віншуем Аляксан-

дра з чарговай – другой за месяц – уз-

нагародай!  
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ШТО Ў СВЕЦЕ? 
25 апреля прошли выбо-

ры в местные Советы. 

Явка избирателей, как со-

общила Центральная ко-

миссия по выборам и про-

ведению республиканских 

референ -

думов, составила 79,1%. 

Наибольшая явка зафик-

сирована в Витебской 

области – 90,9%. Далее 

следуют Могилѐвская 

область – 85,7%, Гомель-

ская – 84,4%, Минская – 

81,7%, Гродненская – 

80,6%, Брестская – 78,7% 

и город Минск – 58,7%.  

Секретарь ЦИК Н. Лозо-

вик заявил, что на ход 

выборов положительно 

повлияли изменения в из-

бирательном законода-

тельстве, принятые в кон-

це прошлого года.  

●    ●    ● 
В субботнике, прошед-

шем в Беларуси 24 апреля 

в честь 65-летия Победы, 

приняли участие более 

3,5 млн. человек. Вице-

премьер И. Бамбиза 

сообщил, что в фонд суб-

ботника планируется пе-

речислить около 15 млрд. 

бел. руб., которые будут 

направлены на увекове-

чение памяти героев, бла-

гоустройство памятных 

мест.  

По предварительным 

данным, на республикан-

ском субботнике было 

з а р а б о т а н о  б о л е е 

46,6 млрд. бел. руб.  

●    ●    ● 
26 апреля 24 года назад 

на Чернобольской АЭС 

прогремел взрыв, навсегда 

изменивший жизнь сотен 

тысяч людей. По офици-

альным данным, от по-

следствий радиационного 

облучения в первые меся-

цы после трагедии умер 

31 человек – 

ликвидаторы аварии. Ещѐ 

14 спасателей скончались 

спустя годы. Десятки лю-

дей, в том числе дети, за-

работали тяжелейшие за-

болевания.  

Из-за последствий 

взрыва был эвакуирован 

целый город – Припять – 

с населением почти в 400 

тысяч жителей. Сейчас 

это по-прежнему населѐн-

ный пункт – призрак, ко-

торый входит в первую 

десятку списка самых за-

грязнѐнных мест на пла-

нете.  

НАШЫ НАВІНЫ 
 

22 красавіка ў канферэнц-

зале універсітэта прайшоў 

семінар для кіраўнікоў струк-

турных падраздзяленняў, за-

гадчыкаў лабараторый, 

старшынь прафбюро, гра-

мадскіх інспектараў па ахове 

працы і прафкама студэнтаў 

«Пытанні аховы працы ў ву-

чэбна-выхаваўчым працэсе». 

●    ●    ● 
16 красавіка студэнты і вы-

кладчыкі гістарычнага фа-

культэта нашага універсітэ-

та прынялі ўдзел у канферэн-

цыі «Фальсіфікацыя гісто-

рыі, пераацэнка значэння Вя-

лікай Перамогі савецкага на-

рода ў Вялікай Айчыннай 

вайне 1941–1945 гг. і задачы 

па іх развенчванні». 

Мерапрыемства ладзілася 

ў Брэсцкім тэхнічным універ-

сітэце абласнымі арганізацы-

ямі «Белая Русь» і «Беларускі 

саюз афіцэраў».  

●    ●    ● 
8–9 красавіка філалагічны 

факультэт прымаў гасцей з 

розных куткоў Беларусі на 

рэспубліканскай навукова-

практычнай канферэнцыі 

«Сучасная філалагічная аду-

кацыя: тэорыя і практыка». 

У першы дзень, акрамя ўра-

чыстага адкрыцця, праходзі-

ла пленарнае пасяджэнне і 

праца 8 секцый. Завяршыў 

канферэнцыю 9 красавіка 

круглы стол, прысвечаны 

праблемам сучаснай методы-

кі выкладання рускай літа-

ратуры. 

У межах канферэнцыі ўз-

нагароджаны таксама пера-

можцы эсэ «Настаўнік-сла-

веснік у маім жыцці».  

●    ●    ● 
22 красавіка студэнты, 

што пражываюць у інтэр-

наце № 3 універсітэта, наве-

далі з экскурсіяй РУПП 

«Брэстхлебпром», дзе яны не 

толькі ўбачылі, як выпяка-

юць хлеб і кандытарскія вы-

рабы, але і змаглі пакашта-

ваць іх гарачымі.  

Экскурсія прайшла вельмі 

цікава і пакінула пасля сябе 

самыя прыемныя ўражанні. 

8 апреля филологический факультет был полон именитыми гостями. Среди них – 

первый секретарь посольства Российской Федерации Е.Г. Сокуренко, генеральный 

консул Российской Федерации в Бресте В.А. Абрамов, президент Всероссийского об-

щественного фонда «Возрождение Отечества» О.И. Правоторова.  

Они собрались не случайно: студенты и преподаватели давно и с нетерпением 

ждали открытия русского культурно-образовательного центра имени А.С. Пушкина. 

Ректор М.Э. Чесновский и советник-посланник посольства Российской Федерации в 

Республике Беларусь И.В. Гурко перерезали красную ленточку, и поток гостей и любо-

пытных студентов хлынул в новый центр.  

Первыми, к чему хотелось прикоснуться, были книги. Красочные, иллюстрирован-

ные, они торопились поведать нам тайны русской культуры. Многие ребята оценили 

кукол, изображавших мифических существ, а также филимоновские игрушки. Перво-

курсники с интересом разглядывали фоторепортажи с фольклорных практик, кото-

рые проходили наши студенты в России.  

Остаѐтся надеяться, что русский культурно-образовательный центр имени 

А.С. Пушкина оправдает возложенную на него высокую просветительскую миссию. 

В. Черник (филологижеский факулитет)  

ФОТАФАКТ 
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ФОТАФАКТ 

Если незнакомые люди (хотя, мо-

жет, и знакомые), постучавшись, 

входят в вашу «обитель» и оценива-

ют еѐ, знайте: это неспроста. Лучшие 

кухни общежитий уже давно уста-

новлены, теперь осталось опреде-

литься с комнатами.  
Профком студентов университета 

совместно с дирекцией студгородка и 

отделом воспитательной работы с мо-

лодѐжью с 19 апреля по 17 мая прово-

дят смотр-конкурс на лучшую комнату 

в общежитиях. Появился повод 

тщательнее наводить порядок!  

   Проверка осуществляется в три 

этапа. На первом этапе студенче-

ский совет общежития определит 

на каждом этаже 10 достойных 

комнат (в общежитиях № 2 и № 3. 

В общежитии № 4 – 5 подблоков), 

из которых 3–4 комнаты (1–2 под-

блока) пройдут на итоговый этап.  

   По условиям конкурса студенты, 

проживающие в лучших комнатах, 

имеют право получить жилую площадь 

в них же и в следующем учебном году. 

Чем не повод постараться достичь бле-

ска, чистоты и красоты вашей комна-

ты?!  

P.S. Чуть не забыла: проверка про-

ходит без предупреждения жильцов! 

М. Буховеекая 

(йридижеский факулитет) 

Первичная  
профсоюзная  
организация  
cтудентов БрГУ  
имени А.С. Пушкина 
profstud.brsu.brest.by 

ПРАФСАЮЗНАЕ ЖЫЦЦЁ Напярэдадні выбараў у мясцовыя 

Саветы дэпутатаў Рэспублікі Бе-

ларусь XXVI склікання ва універсі-

тэце дзейнічаў штаб па правядзенні 

прапагандысцкай працы сярод сту-

дэнтаў.  

Акрамя інфармацыйных гадзін на 

факультэтах і ў інтэрнатах, сту-

дэнцкі актыў сумесна з камітэтам 

БРСМ аддзелам выхаваўчай працы з 

моладдзю і прафкамам студэнтаў 

універсітэта правѐў традыцыйную 

акцыю «Твой першы 

выбар», каб павін-

шаваць тых наву-

чэнцаў універсітэ-

та, якія ўпершы-

ню пераступілі 

парог выбарчага 

участку для га-

ласавання. Усім 

ім уручылі невя-

л і к і я  п а д а -

рункі.  

С 14 по 16 апреля при фи-

нансовой поддержке первич-

ной профсоюзной организа-

ции студентов университета 

проходили Дни биологическо-

го факультета.  

День первый (14 апреля) 
В фойе шестого этажа акти-

висты факультета организовали 

аукцион фотографий препода-

вателей факультета. На нѐм 

продавались фотографии пре-

подавателей с их подписями и 

самыми лучшими пожелания-

ми. На аукционе также можно 

бы- ло приобрести сертификаты, 

удостоверяющие, что их 

обладатели 

по-

лучают 

«+1 балл» к экзамену, 

либо, к всеобщей радости прекрасной 

половины факультета, зачѐт автома-

том по физической культуре. Послед-

ний был продан за 11 тысяч!!! 

В СК «Динамо» в 10.00 началась 

спортландия между сборными коман-

дами первокурсников биологическо-

го и математического факультетов. 

День второй (15 апреля) 

В 18.00 в Zio Pepe состоялась то-

варищеская встреча по боулингу 

между 1–5 курсами факультета. Было 

весело, забавно и интересно.  

День третий (16 апреля) 

Стартовал межфакультетский фо-

токонкурс «Мгновения природы», 

организованный деканатом биологи-

ческого факультета и кафедрой  зоо-

логии и генетики. По итогам конкур-

са победители определены в пяти 

номинациях.  

В 18.00 в КДЦ 

«Dixi» состоя-

лось тор-

жественное закрытие 

«Дней биологического факультета». 

Это было впечатляющее шоу – кон-

курсная программа «Зажигай!», при-

колы, викторины, игры с залом 

(участвовали даже преподаватели!), 

песни и танцы, – это всего лишь одна 

десятая часть того, что происходило 

в тот вечер!  

На мероприятии подведены итоги 

конкурсов «Лучший преподаватель» 

и «Лучшая группа факультета». 

Е. Басалай  

(биологижеский 

факулитет) 
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30 красавіка на Савеце універсітэта 

ўзнагароджваліся пераможцы фіналу і 

абласнога туру рэспубліканскага кон-

курсу мастацкай творчасці студэнтаў 

ВНУ «Арт-вакацыі–2010». 

Фінал конкурсу праходзіў 23–24 кра-

савіка ў Мінску. Дэлегацыя універсітэта 

вярнулася са сталіцы з 21 узнагародай. 

Сярод іх: адзін гран-пры (яго атрымаў 

дырэктар ІПК і ПКРС Ст.Р. Рачэўскі ў 

намінацыі «За лепшы сцэнар тэматыч-

най канцэртнай праграмы»), 4 дыпломы 

першай ступені (Ст.Р. Рачэўскі – намі-

нацыя «Прэзентацыя творчых калек-

тываў і індывідуальных выканаўцаў на-

вучальнай установы»; студэнт псіхо-

лага-педагагічнага факультэта І. Шамі-

лаў – «Відэакліп»; студэнтка псіхолага-

педагагічнага факультэта А. Макей-

чык – «Мульцімедыйны матэрыял»; 

мужчынская вакальна-эстрадная група 

«Мроя» (кіраўнікі Т.Ю.  Якубчык і 

Ст.Р. Рачэўскі) – намінацыя «Вакальная 

група эстраднай песні»), 3 дыпломы дру-

гой ступені, 8 дыпломаў трэцяй ступені 

і 5 дыпломаў у розных намінацыях кон-

курса «Арт-акадэмія». 

●    ●    ● 
Шчыра віншуем загадчыка кафедры 

сацыяльна-медыцынскіх дысцыплін 

Н.А. Леанюк з абраннем у гарадскі Са-

вет дэпутатаў! 
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Лідзія Яфімаўна Нямцова 

жыве ў звычайнай брэсцкай 

кватэры. Пажылая жанчы-

на, багатая на серабро ў 

валасах, сядзіць насупраць 

мяне і з невычэрпным эн-

тузіязмам расказвае пра ня-

лѐгкі 

жыццѐвы 

шлях. 

– Я – рус-

кая, нарадзі-

лася ў Бран-

скай воб-

ласці ў На-

вазыбкаўскім раѐнным 

цэнтры ў сям’і рабочага. 

Акрамя мяне, у бацькоў было 

яшчэ шасцѐра дзяцей. Яшчэ з 

6 класа я марыла стаць 

настаўніцай геаграфіі. Пасля 

заканчэння школы паступіла ў 

Маскоўскі універсітэт на 

геаграфічны факультэт (я 

жыла геаграфіяй). 

– Дзе Вас знайшла вайна? 

– З вайной я сустрэлася, 

маючы за плячыма тры за-

кончаныя курсы універсітэта. 

Вестка аб яе пачатку дагнала 

мяне і маіх аднагрупнікаў на 

Каўказе, калі мы былі на 

летняй практыцы. На першых 

парах мы не маглі паверыць, 

што такое магчыма: кожны з 

нас ведаў, што СССР і 

Германія падпісалі дагавор 

(Пакт аб ненападзенні. – 

Г.Л.), і аб вайне не можа быць 

і размовы. Але, на жаль, гэта 

аказалася праўдай, і першыя 

подыхі вайны мы адчулі, калі 

вярталіся ў Маскву. Вайна – 

гэта эшалоны… дзесяткі эша-

лонаў на кожнай станцыі. Та-

му да сталіцы мы дабіраліся 

цэлы тыдзень. 

– Вы вярталіся ва уні-

версітэт? 

– Так, і на агульнафакуль-

тэцкім сходзе нам аб’явілі пра 

эвакуацыю універсітэта. На ім 

жа вырашылі, што ў эвакуа-

цыю паедуць толькі старыя 

прафесары і студэнты, не 

здольныя ваяваць па стане 

здароўя. Усе астатнія засталі-

ся абараняць сэрца Радзімы. 

Хлопцаў 

адправілі ў апалчэнне, 

а дзяўчат падзялілі на тры 

групы. Першая займалася вы-

значэннем і інфармаваннем 

штаба абароны пра напрамак 

масіраванага налѐту нямецкіх 

бамбардзіроўшчыкаў. Другая 

група ўзводзіла аэрастаты па-

ветранай абароны – гэта такія 

мініяцюрныя дырыжаблі, на-

поўненыя лѐгкімі газамі. Трэ-

цяя, у якой я апынулася, была 

накіравана на ваенныя заводы.  

Я трапіла на завод па вы-

пуску супрацьтанкавых снара-

даў. Мы працавалі і днѐм і 

ноччу, пакідалі цэх, толькі каб 

памыцца ў інтэрнаце. Спалі 

мы таксама на 

заводзе, мала 

вельмі, але ўсѐ ж 

спалі. Там я і 

працавала аж да 

перамогі пад Ма-

сквой – гэта была 

першая перамога, 

наша перамога! 

   Менавіта тут, у 

Маскве, я сваімі 

вачыма пабачыла 

прыклады са-

праўднага патры-

ятызму і ге-

раізму. Гэта не 

пустыя словы – 

нам і сапраўды 

тады дапамагала 

жаданне перамаг-

чы і адваяваць, 

адстаяць сталіцу. 

У нас на пачатку 

было такое пры-

мітыўнае абста-

ляванне і зброя, 

што без веры і са-

праўды масавага 

гераізму мы, можа, і не вы-

трывалі б. 

Вы нават не ў’яўляеце 

сабе, колькі мужнасці было ў 

жыхароў сталіцы. Нашы пад-

леткі, зусім юныя, рызыкавалі 

сваім жыццѐм, калі падчас 

бамбѐжкі лезлі на дахі дамоў і 

тушылі бомбы, не даючы Ма-

скве патануць у паніцы і 

пажарах. Гэта яны, юныя і 

бясстрашныя, убераглі сэрца 

Радзімы ад варожага агню. 

   Лідзіі Яфімаўне не 

сядзелася на месцы. 

Усхваляваная, яна то 

прыпаднімалася ў крэ-

сле, то зноў апускалася, 

бесперапынна сціскала мар-

шчыністыя рукі ў кулакі… 

Словам жанчыны немагчыма 

было не паверыць, у іх нельга 

было сумнявацца. 

– Што было пасля? 

– Наш завод эвакуіравалі 

на Урал, а мяне адправілі ў 

дзеючую армію на Сталін-

градскі фронт. 

З пачатку вайны я марыла 

пра дзве рэчы: заканчэнне 

праклятай вайны і заканчэнне 

універсітэта: я ж так хацела 

быць настаўніцай геаграфіі! 

Для ажыццяўлення першай 

мары я рабіла ўсѐ, што мне 

загадвалі. А дзеля рэалізацыі 

другой, ведаючы, што ў Ма-

скве, хучэй за ўсѐ, дакументы 

згубяцца, я ўвесь час насіла 

пры сабе залікоўку. Гэтая за-

лікоўка двойчы мне дапама-

гла. Першы раз яна пацвер-

дзіла веданне мною гідралогіі, 

тапаграфіі і картаграфіі – 

прадметаў, па якіх я паспела 

здаць экзамены. Таму мяне 

прыпісалі да сакрэтнага гідра-

графічнага аддзелу Волжскай 

ваеннай флатыліі.  

– Якія задачы стаялі 

перад Вамі? 

(Працяг на старонцы 7) 

ПРАЗ АДЛЕГЛАСЦЬ ГАДОЎ 

УРАЖАННЕ 

Книг о современной Рос-

сии написано немало: хоро-

ших и плохих, серьѐзных и 

поучительных, научных и 

конъюнктурных. Книга про-

фессора И.И. Котляра осо-

бенная. Это – первое ком-

плексное исследование об-

щественно-политических 

процессов постсоветской 

России в нашей отечествен-

ной науке, исследование 

предельно объективное, от-

личающееся мастерским 

обобщением гигантского 

фактического материала. 

Один из важнейших тезисов 

книги состоит в том, что со-

временная Россия пока не 

превратилась в Великую Рос-

сию, еѐ раздирают внутренние 

противоречия. Автор вы-

сказывает десятки реко-

мендаций, учѐт которых 

мог бы в определѐнной 

степени способствовать 

развитию страны. 

Книга «Россия ХХI века» 

захватывает читателя. Эффек-

тивные методы исследования, 

применѐнные профессором, 

позволили ему не только сде-

лать ряд открытий, но и напи-

сать яркую, глубокую по со-

держанию книгу, дающую 

объективную оценку общест-

венно-политическому процес-

су в современной России. 

Книга позволяет нам увидеть 

события такими, какие они 

есть в действительности, – в 

ней нет ничего вымышленно-

го. В этом еѐ притягатель-

ность. Несомненно, «Россия 

ХХI века» обогатит любую 

библиотеку, даст импульс к 

дальнейшему исследованию 

современной России, взаимо-

отношений двух стран. 

Труд Ивана Ивановича обя-

зательно будет востребован 

научным и образовательным 

сообществом обеих стран. 

Подтверждением тому являет-

ся успех, который книга уже 

приобрела среди студентов 

нашего университета. 

Поздравляю автора и при-

глашаю всех, кто ещѐ не успел 

ознакомиться с работой, сде-

лать это как можно скорее. Не 

пожалеете. 
И.Ф. Быжинский 

(старзий преподаватели 

кафедры политологии и 

соеиологии) 
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Шагая по коридорам 

ЦМТ, на одной из дверей 

читаю: «Заместитель дирек-

тора центра молодѐжного 

творчества». Знакомьтесь – 

выпускник 1995 года тогда 

ещѐ педагогического фа-

культета Олег Александро-

вич Клунин! 

О.А. Клунин был веду-

щим новостей на телека-

нале «Лад», ведущим рубрики 

«Стоп! Снято!» в програм-

ме «Доброе утро» (ОНТ), 

ведущим республиканского 

фестиваля «Дожинки–

2009». В 2007 г. он открывал 

Евразийские игры. 

Кроме того, в 2005 г. вы-

играл конкурс «Учитель го-

да» Ленинского района 

г. Бреста, в следующем 

2006 г. стал победителем в 

финале областного конкурса. 

В том же году был финали-

стом республиканского кон-

курса, вошѐл в десятку луч-

ших. 

– Расскажите о своей сту-

денческой жизни. 

– Поступил в университет я 

уже после армии. Буквально с 

первый дней я влился в новое 

русло, в том числе и общест-

венную жизнь университета. 

Началось всѐ с финала фести-

валя «Алло! Мы ищем талан-

ты!», где я был ведущим фа-

культетской программы. Меня 

заметила директор студклуба 

С. Метельская и пригласила 

вести финал. Вот так до сих 

пор на сцене и работаю! 20 

лет уже в этом году будет… 

Из наиболее запомнивших-

ся моментов хочется 

рассказать о 

том, как замдекана Николай 

Васильевич Михальчук нам 

как-то устроил замечательную 

летнюю практику с выездом 

на озеро Селец. 2 недели жиз-

ни в палатке, песни у костра 

оставили незабываемые впе-

чатления… Был интересный 

случай, когда мы решили пой-

ти наискосок, чтоб сократить 

немного дорогу домой после 

очередного исследования озе-

ра и посмотреть гнездовье 

орлана-белохвоста. Один из 

преподавателей предложил 

нам ещѐ и на домики бобров 

взглянуть. И вот мы идѐм и 

понимаем, что уже час как 

шагаем не в ту сторону! Вер-

нулись благополучно… По-

том у нас украли вещи, кото-

рые мы вернули по горячим 

следам воришек! 

– Богатая общественная 

жизнь не мешала учѐбе? 

– Я как-то всѐ старался 

успевать – закончил универ-

ситет с красным дипломом. 

Вообще люблю напряжѐнный 

ритм. Когда у меня день не 

загружен, я себя даже неудоб-

но как-то чувствую. «Няѐм-

ка», я б даже сказал! Постоян-

но ищу себе какую-то работу. 

– Красный диплом свиде-

тельствует об огром-

ном труде и 

отличных оценках! А были 

ли какие-то свои секреты 

сдачи экзаменов? 

– Просто учил!!! Ну и ещѐ 

всегда старался идти сдавать 

первым. С удовольствием 

потом наблюдал, как осталь-

ные в коридоре сидят и ждут 

своей участи!  

13-й билет мне очень часто 

попадался. Даже на госэкзаме-

не! Там был такой вопрос по 

социальной педагогике, на 

который ответ найти было 

очень сложно. Я тогда вышел 

скорее на эрудиции. Главное – 

уверенно держаться и смело 

излагать свою точку зрения. И 

не только на экзаменах, а во-

обще по жизни! 

– Как сложилась Ваша 

судьба после окончания уни-

верситета? 

– Я попал в среднюю шко-

лу № 27 г. Бреста, где работал 

учителем изобразительного 

искусства и мировой художе-

ственной культуры, руково-

дил своей изостудией. Потом 

был заместителем директора 

по воспитательной работе 

гимназии № 1.  

В 2008 году предмет 

«Мировая художественная 

культура» исчез из школьной 

программы, да и по изобрази-

тельному искусству сократили 

количество часов. Моя специ-

альность стала «уходить» из 

школы, и встал чисто матери-

альный вопрос. Тут мне как 

раз и предложили место за-

местителя директора ЦМТ. 

– А с одногруппниками 

связь сейчас поддерживае-

те?  

– С некоторыми периоди-

чески встречаемся, многих 

вижу здесь, в ЦМТ, когда они 

своих детишек приводят на 

занятия. Но это, в основном, 

брестчане… К сожалению, так 

получилось, что к окончанию 

пятого курса в моей группе 

остались одни девушки. Они 

уже вышли замуж, многие 

уехали за пределы нашей 

страны. Очень жаль, что на 

наш юбилей не удалось со-

браться… 

– И напоследок несколь-

ко слов родной alma mater. 

– В первую очередь хочет-

ся высказать 

огромные слова благодар-

ности преподавателям! Ис-

кренне желаю им здоровья, 

терпения, благодарных, актив-

ных, умных, весѐлых и наход-

чивых студентов! 

Студентам… Ещѐ абитури-

ентами определиться, чего 

они ждут от университета, 

чтобы потом, по окончании 

пятого курса, не стоять на 

пороге в растерянности. Хочу 

посоветовать ставить перед 

собой цели на порядок выше 

тех, которых можете добиться 

сейчас. Здесь вспоминается 

моя любимая фраза Л. Кэрола 

из «Алисы в стране чудес»: 

«Для того чтобы сейчас оста-

ваться на месте, нужно очень 

быстро бежать! А чтобы по-

пасть ещѐ куда-нибудь – нуж-

но бежать в два раза быст-

рее!» Она как нельзя лучше 

характеризует нынешнюю 

жизнь…  

М. Кравжук 

(йридижеский факулитет) 

ДЗЕ ЯНЫ ЦЯПЕР? 

С П. Елфимовым 

на Евразийских играх   в Египте в 2500 г. до 

н.э. уже умели делать зуб-

ные протезы? 

  46% всей воды нахо-

дится в Тихом океане? 

  бумажные деньги 

впервые появились в Ки-

тае?  

  первые очки появи-

лись в Италии в ХΙΙΙ веке? 

  прививку от оспы в 

России первой сделала 

Екатерина ΙΙ? 

  если сделать надрез 

на коре саподиллы (не-

большого дерева, растуще-

го в Мексике и Централь-

ной Америке), из неѐ выте-

кает камедь – густая клей-

кая жидкость? Она и ста-

новится основой жеватель-

ной резинки.  

Е. Басалай 

(биологижеский 

факулитет) 

ЗНАЕТЕ ЛИ 
ВЫ... 
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– Нашу флатылію спецыяльна аргані-

завалі для абароны Сталінграда. Базірава-

лася яна ў пойме 

Волгі і Ахтубы. Пе-

рад намі стаяла тры 

задачы. 

Першая і самая 

галоўная заключала-

ся ў перакідванні войск на правы бераг. 

Перавозкі ажыццяўляліся праз раку шы-

рынѐй тры кіламетры пад шквалістымі 

артабстрэламі і бамбардзіроўкамі авіяцыі. 

Ускладнялася ўсѐ яшчэ і тым, што запа-

леная бомбамі нафта з пашкоджаных ба-

каў сцякала прама ў раку, ператвараючы 

яе ў сапраўднае вогненнае пекла. І мы 

пад спрытнымі шчупальцамі фашысцкіх 

пражэктараў перапраўлялі сотні, тысячы 

байцоў, коней, машын, не ведаючы ні 

сну, ні зморы.  

   Другая задача – 

утрыманне плацдар-

му на правым, ва-

рожым беразе. Без 

гэтай, няхай невя-

лічкай, паласы ўз-

доўж берага нашы перапраўленыя воіны 

неадкладна аказаліся б скінутымі нем-

цамі ў Волгу. 

Трэцяя задача – высадка марскога 

дэсанту на стратэгічную кропку – Ма-

маеў курган, які ўвесь час пераходзіў з 

рук у рукі. Калі курган займалі немцы, 

наш дэсант «Чорныя д’ябалы» абавязаны 

быў выбіць іх адтуль і забраць агнявую 

кропку. З асаблівай лютасцю за гэтую 

справу браліся чарнаморскія дэсантнікі, 

якія не маглі дараваць немцам паражэння 

пад Севастопалем. 

На рацэ самае небяспечнае не ад-

крытая роўнядзь вады, не слізкія языкі 

пражэктараў, не артабстрэл, а плавучыя 

міны. Сустрэча з мінным полем – безага-

ворачная гібель усіх членаў пераправы. 

Менавіта міны забралі больш за ўсѐ жыц-

цяў. І вось задача непасрэдна гідрагра-

фічнага аддзела – паменшыць колькасць 

такіх ракавых сустрэч і тым самым 

зменшыць страты арміі. Нашы людзі, 

своеасаблівыя разведчыкі, у верхняй 

плыні ракі адзначалі час і каардынаты 

спуску немцамі мін на ваду. А мы раз-

лічвалі час, калі міны будуць праходіць 

праз Сталінградскі фарватар, і сачылі, каб 

у гэты час нашых судоў там не было. 

У штабе я працавала 200 доўгіх дзѐн і 

бяссонных начэй, аж да самага перамож-

нага для Сталінграда дня. 

– Як павярнулася Ваша жыццѐ 

пасля Сталінграда? 

– А пасля Сталінграда – вяртанне ў 

Маскву, зруйнаваную сталіцу. Мяне ад-

праўлялі на працу ў міністэрства, але я 

папрасіла давучыцца. І тут мая залікоўка 

зноў мне дапамагла, я вярнулася ва 

універсітэт на 4-ты курс. 

– Як Вы апынуліся ў Брэсце? 

– Сюды я трапіла па размеркаванні. 

Стаяла ля вытокаў узнікнення Брэсцкага 

настаўніцкага інстытута, была першым 

яго выкладчыкам. Аддала гэтай (трэба 

заўважыць, горача любімай) справе 60 

гадоў, 12 з якіх была адзіным выкладчы-

кам геаграфіі ва ўсім тады яшчэ інсты-

туце, 15 – дэканам геаграфічнага факуль-

тэта. Закончыла працу ў 1993 годзе ў 75-

гадовым узросце выкладчыкам кафедры 

фізічнай геаграфіі. 

Слухаючы Лідзію Яфімаўну, я шчыра 

захаплялася ѐю як жанчынай, што 

здолела ўнесці частку сябе ў Вялікую 

Перамогу, здзейсніць мару дзяцінства, 

зрабіць кар’еру і паралельна з гэтым 

пабудаваць моцную сям’ю, выгадаваць 

вартую змену і быць шчаслівай.  

Г. Лоси 

(йрыдыжны факулитэт) 

(Пачатак на старонцы 5) 

По инициативе руководства хозяй-

ственного суда Брестской области на 

юридическом факультете 16 апреля 

прошла Первая городская олимпиада 

по основам право-

вых знаний. В 

ней приняли участие учащиеся 8–

11-х классов школ, лицеев и гимназий 

г. Бреста.  

Напряжѐнная и кропотливая работа 

над заданиями олимпиады продлилась 

два с половиной часа. Участники высоко 

оценили оригинальность и творческий 

подход организаторов к составлению 

заданий.  

Пока жюри определяло победителей 

олимпиады, студенты юридического 

факультета выступили перед потенци-

альными абитуриентами и познакомили 

их с первичной организацией БРСМ  

университета (Т. Мазан) и молодѐжным 

отрядом охраны правопорядка БрГУ 

имени А.С. Пушкина (А. Лесак).  

Отлично была представлена и «Юри-

дическая клиника». О ней как о школе 

профессиональной подготовке юриста 

поведал студент V курса М. Мовчанюк.  

О волонтѐрском движении студентов 

юридического факультета и работе отря-

да «Юность» рассказывала заведующая 

учебной лабораторией «Юридическая 

клиника» Ю.В. Нахват.  

Полезным, интересным и познава-

тельным оказался небольшой рассказ о 

профессиональной деятельности юриста 

XXI века старшего преподавателя кафед-

ры уголовно-правовых дисциплин 

А.В. Хорольского.  

Награждались участники по трѐм ка-

тегориям: ученики 8–9-х 

классов, 

учени-

ки 10-х и 11-х классов.    

Несмотря на то что участников было 

достаточно много, оргкомитет изготовил 

каждому из них сертификат, подтвер-

ждающий участие в олимпиаде, а луч-

шие из лучших получили дипломы (на 

фото с деканом юридического факульте-

та Е.Н. Григорович).  

В. Козлович, выпускница 11-го класса 

школы № 7, победитель олимпиады, 

искренне радовалась своей победе. Вале-

рия поделилась с нами радостью и сказа-

ла, что диплом для неѐ сейчас пришѐлся 

как нельзя кстати: на следующий день 

после олимпиады ей предстояло пройти 

собеседование для поступления по спе-

циальности «Международное право».  

Олимпиада закончена, итоги подведе-

ны, награды и призы нашли своих обла-

дателей. Ну что ж, пожелаем удачи всем 

участникам, новых соревнований и по-

бед. Дерзайте, юные! Навстречу карьере! 

А. Лоси 

(йридижеский факулитет) 

НА СВАЕ ВОЧЫ 

ПРАЗ АДЛЕГЛАСЦЬ ГАДОЎ 
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Удивительно: маленькая, 

симпатичная, очень женст-

венная девушка стала чем-

пионкой Республики Бела-

русь по армрестлингу (про-

ходил 12–16 апреля в Мин-

ске. – Ред.). Что это? Слу-

чайность? Или усердные 

тренировки?  

Тренер Екате-

рины Герасимен-

ко Андрей Нико-

лаевич Пикула 

говорит, что для 

спортсмена сила не главное. 

Даже в таком виде спорта, 

как армрестлинг. 

– Андрей Николаевич, 

скажите, для Вас результат 

Кати был ожидаем?  

Андрей Николаевич: 
Д. Шмыко, С. Павлюкович и 

Д. Хмелѐв (участвовали в  

том же Чемпионате Белару-

си по армреслингу и заняли 

призовые места: абсолютным 

чемпионом стал Д. Шмыко, а 

С. Павлюкович и Д. Хмелѐв 

вернулись со вторыми места-

ми. – Ред.) дали ожидаемый 

результат. Они постоянно го-

товятся к различным соревно-

ваниям. А вот Катя удивила. Я 

ведь не считал еѐ серьѐзным 

соперником, но оказалось, что 

нужно считаться со все-

ми. Кроме 

того, о сорев-

нованиях-то она узнала всего 

за 2–3 недели до них. 

Катя: У 

меня тогда 

просто заго-

релись глаза. 

Я человек, 

уверенный в 

своих силах,  

и верю, что 

если ты от-

работал на 

тренировке, 

то на сорев-

н о в а н и я х 

должен что-

то показать. 

Я работала, но 

таких вершин всѐ 

же не ожидала.  

   Андрей Нико-

лаевич:  Катя до-

казала, что она 

сильнее всех. Зал 

был в восторге! 

   – Какие слож-

ности возникали 

при подготовке к 

Чемпионату? 

   Катя: Слож-

ность была в том, 

что у меня не бы-

ло возможности 

п о ч у в с т в о в а т ь 

женскую ручку – я 

тренировалась с 

мальчиками. Не 

могла ощутить, 

насколько сильна. 

– Катя, Вы неоднократно 

награждались медалями. 

Все они ведь за победы в 

разных областях спор-

та? 

Катя: Да. Пер-

вая моя медаль получена на 

областных соревнованиях по 

туристско-прикладному мно-

гоборью и ориентированию. 

Затем были гребля, лыжный 

спорт, лѐгкая атлетика. 

Андрей Николаевич: 
В этом есть и небольшой ми-

нус. Катя не может конкретно 

определиться с видом спорта.  

– Как вы стали занимать-

ся вместе, ведь, насколько 

мне известно, Вы, Андрей 

Николаевич,  готовите 

спортсменов-тяжелоатлетов, 

а вы, Катя, «родом» из лѐг-

кой атлетики? 
Катя: На первом курсе мы 

вместе ездили на соревнова-

ния, и мне выпала возмож-

ность познакомиться с Андре-

ем Николаевичем.  

Из разговора я тогда уз-

нала, что он девушек не тре-

нирует. 

Андрей Николаевич: Я 

считаю, мужские виды спор-

та – не для женщин.☺ 

Катя: Меня же всегда при-

влекало то, что обычно недос-

тупно. На втором курсе я при-

шла к Андрею Николаевичу… 

– В учѐбе у тебя такие же 

успехи, как и в спорте? 

Катя: Да. Учусь я отлично. 

С тренировки бегу к научному 

руководителю. Надо всѐ успе-

вать.☺ 

– Напоследок я хочу по-

желать вам новых целей и 

их осуществления. И помни-

те, что наш университет 

гордится такими студента-

ми и преподавателями, как 

вы! 

О. Сердйкова 

(филологижеский  

факулитет) 
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ГАСЦЁЎНЯ 

Не пытайся 
 

Не пытайся узнать – 

Я сложна и колюча. 

Не пытайся понять – 

Я запутана очень. 
 

Не пытайся любить – 

Я любить не умею. 

Не пытайся простить – 

Я живу, как умею. 
 

Не пытайся спасти – 

Я не жажду пощады. 

Не пытайся уйти – 

Ты вернѐшься однажды. 
 

Не пытайся пугать – 

Всѐ равно я смелее. 

Не пытайся ругать – 

Я не стану умнее. 
 

Ты не слушай меня, 

Моѐ счастье немое. 

Не смотри в облака – 

Моѐ небо пустое. 
 

Не гори для меня – 

Я весь свет поглощаю. 

Не дари мне огня – 

Я ведь льдом согреваюсь. 
 

Ты не верь моим снам, 

Они лгут, не жалея. 

Не зови ты в свой храм –  

Не пойду: не посмею… 

А. Лоси 

(йридижеский 

факулитет) 

СПОРТІМГНЕННЕ 
 

22–28 сакавіка праходзілі фіналь-

ныя спаборніцтвы па футзале ся-

род мужчынскіх каманд у праграме 

рэспубліканскай універсіяды. Ка-

манда універсітэта заняла 4-е 

месца. 

Уражаннямі ад гульні з намі па-

дзяліўся трэнер каманды У.В. Паў-

лючык. Ён крыху расчараваны тым, 

што каманда не ўвайшла ў тройку 

лідэраў, аднак, з другога боку, у яе 

засталіся вяршыні, якіх яшчэ трэба 

дасягаць. Пажадаем удзельнікам 

каманды і трэнерам у гэтым по-

спехаў!  

●    ●    ● 
20–21 сакавіка ў спартыўным 

комплексе прайшоў адкрыты заль-

ны турнір па спартыўнай гульні 

«Алцімат фрысбі», арганізаваны 

камітэтам БРСМ універсітэта. 

Удзел у гульні прынялі не толькі 

нашы студэнты, але і моладзь 

з усѐй вобласці.  
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